
204

D
R

U
Š

TV
E

N
E

 V
E

S
TI

Farm Vestn 2025; 76

Med 8. in 10. majem 2025 je bil v Kongresnem centru 
Bernardin jubilejni simpozij Slovenskega farmacevtskega 
društva (SFD). Slovensko farmacevtsko društvo namreč 
letos praznuje izjemen mejnik – 75 let obstoja in nepreki-

njenega delovanja. Že vrsto let poteka maja v Portorožu 
skupščina društva in simpozij, ki privabi farmacevte z ra-
zličnih področij dela. Program simpozija ponuja za vsakega 
nekaj in omogoča povezanost med lekarniško stroko, in-

DRUŠTVENE VESTI 
ACTIVITIES  
FROM THE SOCIETY

JUBILEJNI SIMPOZIJ SLOVENSKEGA FARMACEVTSKEGA 
DRUŠTVA OB 50. SKUPŠČINI IN 75-LETNICI USTANOVITVE 
Andrijana Tivadar 

Prof. dr. Tomaž Vovk, predsednik organizacijskega odbora, ob otvoritvi simpozija ob 50. skupščini SFD.



dustrijo in akademskim okoljem. Strokovna predavanja na 
tridnevnem jubilejnem simpoziju so bila raznolika, med 
udeleženci tudi odlično ocenjena.  
V četrtek popoldan smo se seznanili z novostmi na po-
dročju treh sekcij društva. Katja Pečjak Reven je v imenu 
regulatorne sekcije predstavila izzive, povezane z digitali-
zacijo navodil za uporabo zdravil, predsednica homeopat-
ske sekcije dr. Maruša Hribar pa možnosti homeopatije, 
da postane del celostnega pristopa k zdravljenju. Prof. dr. 
Aleš Obreza, nekdanji predsednik sekcije za zgodovino 
farmacije, je predstavil raziskovalno delo na področju ma-
terije medike v Avstrijski provincialni farmakopeji iz leta 
1794. Tematika bo zajeta tudi v pripravljajoči se znanstveni 
publikaciji, ki bo dostopna v e-obliki vsem, ki jih zanima 
zgodovina farmacije. Nedavno smo ponovno uvedli v pro-
gram simpozija predstavitev izkušenj iz tujine. Gostja Ana 
Solda, predsednica Hrvaške lekarniške zbornice, je pred-
stavila položaj farmacevtske stroke v sosednji državi Hrva-

ški. Kot piko na i prvemu dnevu smo imeli priložnost pri-
sluhniti nedavno upokojenemu prof. dr. Matjažu Jerasu in 
zgodbi o njegovi navdihujoči karierni poti, na kateri se je 
ukvarjal z raziskovanjem naprednih celičnih terapij, ki lahko 
spremenijo življenje marsikateremu bolniku. Četrtkov pro-
gram je prikazal raznovrstnost področij, na katerih so aktivni 
člani našega društva. Tudi tri satelitska predavanja na temo 
hripavosti in bolečine v grlu in žrelu, vloge rimegepanta pri 
zdravljenju migrene ter na temo debelosti so bila dobro 
obiskana. 
Poleg strokovnih predavanj je četrtek zaznamovala tudi po-
delitev Minařikovih priznanj in odličja v Gledališču Tartini, 
kjer kot društvo vsako leto izpostavimo izjemne dosežke 
članov v farmacevtski stroki. Prejemnica najvišjega društve-
nega priznanja za leto 2025 je farmacevtka Martina Klanjš-
ček iz Lekarne Tolmin. Minařikova priznanja so prejeli:  
dr. Maja Jošt, Barbara Koder, Samo Mahovič, prof. dr. Irena 
Mlinarič-Raščan in Irina Tegelj. Prireditev je vodil dr. Luka 
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Svečane podelitve priznanj v Gledališču Tartini so se udeležili tudi visoki gostje. V prvi vrsti od leve proti desni Petra Brodnik, članica uprave 
Kemofarmacije d. d., prof. dr. Rok Dreu, dekan Fakultete za farmacijo Univerze v Ljubljani, Nemanja Janković, predsednik uprave 
Kemofarmacije d. d., prof. dr. Radko Komadina, predsednik Slovenskega zdravniškega društva, Jože Colarič, predsednik uprave Krke d. d., 
Novo mesto, Vojmir Urlep, predsednik Odbora za podeljevanje društvenih priznanj.



Ličar, zaigrali in zapeli pa sta nepozabni mezzosopranistka 
Irena Yebuah Tiran in kitaristka Eva Hren. Osrednja pesem 
Kako lep je ta svet nas je nagovorila, da skušamo v poplavi 
slabih novic prepoznati lepoto v preprostih stvareh in spo-
štovati vse, kar nas obdaja. Posebej se nas je dotaknil tudi 
govor prejemnice Minařikovega odličja, ki ga objavljamo v 
tej številki Farmacevtskega vestnika.  
Tradicionalno se je veselo druženje nadaljevalo na terasi 
lokala Caffe Teater, za kar je poskrbelo podjetje Kemofar-
macija, naklonjeno pa nam je bilo tudi vreme. 
Petek je bil posvečen zdravljenju astme, kronične obstru-
ktivne pljučne bolezni in cistične fibroze. Predavali so zdrav-
niki in kolegi farmacevti. Svoje znanje so z udeleženci delili: 
izr. prof. Sabina Škrgat, dr. med., doc. dr. Peter Kopač, dr. 
med., Tina Morgan, mag. farm, spec., Nataša Pišek, mag. 
farm., spec., prim. mag. Matjaž Turel, dr. med., Barbara 
Salobir, dr. med., Katja Kalan, mag. farm., spec., Nina Ku-
kenberger, mag. farm., spec., dr. Ana Baumgartner, mag. 
farm. Popoldanska satelitska predavanja so bila zopet odli-
čno ocenjena; predavatelji so izpostavljali pomembne vse-
bine, med drugim nujno kontracepcijo, kapljice za lajšanje 
težav z evaporativnim suhim očesom, zniževanje h-LDL, 
zdravljenje z vdihovalniki. 
Ob počastitvi 75-letnice društva in 50. skupščine je  
9. maja 2025 zvečer v dvorani Europa Kongresnega centra 
Bernardin potekala prireditev, na kateri je bil slavnostni go-
vornik prof. dr. Tomaž Vovk, dolgoletni predsednik organi-
zacijskega odbora za pripravo programa simpozija. Ob 
koncu svojega govora je povzel: »Društvo smo dejansko 
ljudje, člani društva, zato je pomembno, da ostanemo eno-
tni in povezani, kar bo omogočilo napredek in rast tudi v 
prihodnje.« 
Voditeljica prireditve je bila naša članica Andrea Šetina, ki 
je med drugim povedala: »Biti del tako velike in raznolike 
skupnosti je pomemben del naše poklicne identitete, pre-
tekli dosežki društva pa so članom v čast in ponos.«  
Del proslave je bila tudi premiera filma, ki smo ga na temo 
Med preteklostjo in prihodnostjo pripravili posebej za to 
priložnost. V kratkem dokumentarnem filmu so se pred-
stavili nekateri člani in članice društva, ki so v zadnjih letih 
soustvarjali programe simpozijev: Marko Anderluh, Nataša 
Čater, Vladka Češek Bizjak, Andreja Čufar, Jelka Dolinar, 
Rok Dreu, Nastja Emeršič, Darja Frankič, Tajda Miharija-
Gala, Katja Gombač Aver, Lilijana Grosek, Nuša Hameršak, 
Matjaž Jeras, Samo Kreft, Franc Kozjek, Gašper Marc, 
Aleš Mrhar, Slavko Pečar, Davorin Poherc, Mojca Prah Kle-
menčič, Stanislav Primožič, Katja Razinger, Aleš Rotar, 
Alenka Rutar Pariš, Tone Strnad, Elizabeta Suhadolc, Borut 
Štrukelj, Janez Toni, Matjaž Tuš, Uroš Urleb, Vojmir Urlep, 

Tomaž Vovk in Franc Vrečer. Osvetlili so pretekle dosežke 
ter predstavili svojo vizijo prihodnosti, ki temelji na sodelo-
vanju, strokovnem razvoju in povezovanju vseh deležnikov 
v farmacevtski skupnosti.  
Uradni program ob 75. obletnici društva smo zaključili s 
pesmijo Skozi leta v izvedbi članov skupine Avtomobili, 
Marka in Mirka Vuksanovića, in ob spremljavi pevskega 
zbora Pharmony. Pevski zbor Fakultete za farmacijo Uni-
verze v Ljubljani je prvič nastopal na dogodku SFD, a po 
slišanem takih priložnosti v prihodnosti pričakujemo še 
več. 
V soboto, 10. maja 2025, smo imeli pred strokovnim delom 
simpozija skupščino društva. Poročilo o poteku skupščine 
je objavljeno v tej številki Farmacevtskega vestnika.  
Strokovno je bila sobota dan za menopavzo. Neverjetno 
zanimanje za to temo je vse presenetilo, a predavateljice 
udeleženk in udeležencev niso razočarale. Navdušile in 
opolnomočile so jih: prof. dr. Ksenija Geršak, dr. med., 
doc. dr. Kristina Groti Antonič, dr. med., Melita Stopar 
Zeme, mag. farm., spec., in Melita Pretnar Silvester, dr. 
med. Še eno satelitsko predavanje pa je prikazalo novosti 
pri zdravljenju vazomotornih simptomov, povezanih z me-
nopavzo. 
Za nami je še en simpozij z bogato strokovno vsebino, a 
člani organizacijskega odbora so že v nizkem štartu za 
snovanje nove uspešne zgodbe. Izbrati morajo vsebine, ki 
bodo spet obogatile našo farmacevtsko skupnost z zna-
njem, izkušnjami, vrednotami in doživetji. Za simpozij ob 
51. skupščini SFD je namreč že rezerviran Kongresni center 
Bernardin, in sicer od 14. do 16. maja 2026.
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Nastop Irene Yebuah Tiran in Eve Hren, 8. maj 2025,  
Gledališče Tartini.
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dr. MAJA JOŠT, mag. farm., spec.,  
prejemnica Minařikovega priznanja 2025  
 
Maja Jošt je zaposlena na Univerzitetni kliniki za pljučne 
bolezni in alergijo Golnik. Skozi vso kariero je dokazovala, 
da ji je vselej mar in je vedno aktivno prispevala trud in 
znanje za napredek na vseh področjih. Je dolgoletna čla-
nica Slovenskega farmacevtskega društva, aktivna je bila 
v Sekciji kliničnih farmacevtov in v Gorenjski podružnici. 
V času vodenja lekarne Klinike Golnik je prispevala k dej-
stvu, da je farmacevtska dejavnost v terciarni ustanovi in 
zunaj nje pripoznano nepogrešljiv člen oskrbe pacientov, 

kar v času, ko je sama začenjala farmacevtsko pot, ni 
bilo samoumevno. Specifično vlogo farmacevta je uvelja-
vila tudi v okviru alergološke dejavnosti v Kliniki Golnik. 
Na tem področju tudi objavlja v slovenskem in medna-
rodnem prostoru. Bila je dejavna pri uvajanju ambulant 
farmacevta svetovalca, saj je sodelovala v pilotnem pro-
jektu Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije. V 
zadnjih letih se je osredotočila na implementacijo brezši-
vne skrbi, najprej v okviru pilotnega projekta v Kliniki Gol-
nik, nato pa na nacionalnem nivoju v skupinah na Mini-
strstvu za zdravje in Lekarniški zbornici Slovenije. V času 
strokovnega udejstvovanja je prispevala k izobraževanju 

PREJEMNIKI IN PREJEMNICE DRUŠTVENIH PRIZNANJ V SLIKI IN BESEDI 
(objavljena besedila utemeljitev so bila prebrana na svečani podelitvi)
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Na svečani podelitvi Minařikovih priznanj in odličja za leto 2025 v Gledališču Tartini v Piranu, 8. maja 2025 (od leve proti desni): prof. dr. 
Marko Anderluh, predsednik Slovenskega farmacevtskega društva; Irina Tegelj, prejemnica M. priznanja; prof. dr. Irena Mlinarič-Raščan, 
prejemnica M. priznanja; Samo Mahovič, prejemnik M. priznanja; Martina Klanjšček, prejemnica M. odličja; Barbara Koder, prejemnica M. 
priznanja; dr. Maja Jošt, prejemnica M. priznanja; mag. Vojmir Urlep, predsednik Odbora za podeljevanje društvenih priznanj.



na področju klinične farmacije na Univerzi v Ljubljani, Fa-
kulteti za farmacijo. Bila je mentorica številnim študentom, 
diplomantom in specializantom. Maja je med sodelavci 
nepogrešljiva zaradi požrtvovalnosti, predanosti in dobre 
volje. Z nepopisno potrpežljivostjo je skupaj s kolegi do-
segla, da je brezšivna skrb postala s strani zavarovalnice 
priznana in plačana kognitivna farmacevtska storitev. S 
tem se je farmacevtska stroka v Sloveniji tako na sekun-
darnem kot na primarnem nivoju dvignila na povsem novo 
raven.  
 
 
BARBARA KODER, mag. farm., spec.,  
prejemnica Minařikovega priznanja 2025  
 
Barbara Koder se je leta 2007 po končanem študiju na 
Fakulteti za farmacijo v Ljubljani zaposlila v Javnem zavodu 
Gorenjske lekarne. Od leta 2007 je tudi članica Sloven-
skega farmacevtskega društva. Kot lekarniški farmacevt 
je do sedaj delovala v vec ̌ lekarnah zavoda, še posebej 
dragocene izkušnje pa je pridobila z delom v Farmakoin-
formativni službi. V okviru projekta Farmacevt zdravniku 
že 10 let lekarniški farmacevti na Gorenjskem posredujejo 
neodvisne informacije s področja zdravil zainteresirani stro-
kovni javnosti. Leta 2016 je z odliko zagovorila 
specialistic ̌no nalogo Vrednotenje optimizacije terapije z 
antihipertenzivi v okviru farmakoterapijskega pregleda pri 

populaciji starostnikov. Sodelovanje v razvojni nalogi ZZZS 
Kakovostno predpisovanje zdravil v ZD Ljubljana jo je opo-
gumilo za pripravo farmakoterapijskih pregledov v doma-
čem delovnem okolju že pred uradno uvedbo ambulant. 
Leta 2018 je pod okriljem JAZMP sodelovala pri pilotnem 
projektu farmakovigilanca v ZD Jesenice, ki spodbuja 
zdravnike k poročanju neželenih učinkov zdravil ob pomoči 
kliničnega farmacevta. Svoje delo je predstavila v več stro-
kovnih publikacijah. Predava za strokovno javnost, večkrat 
tudi na dogodkih Slovenskega farmacevtskega društva. 
Je avtorica poglavja o železu v znanstveni monografiji Mi-
nerali, vitamini in druge izbrane snovi, ki je v okviru Sloven-
skega farmacevtskega društva izšla avgusta 2020. Barbara 
Koder je mentorica za lekarniško ter klinično farmacijo in 
sodeluje pri pilotnem projektu na temo odvisnega predpi-
sovanja zdravil, ki predstavlja novo prelomnico v razvoju 
lekarniške farmacije. Je zelo predana svojemu poklicu ter 
vedno pripravljena na sodelovanje s farmacevti ter drugimi 
zdravstvenimi delavci iz različnih okolij. K prepoznavnosti 
poklica lekarniškega farmacevta v laični javnosti je večkrat 
prispevala tudi z nastopom v medijih. Predvsem pa verjame 
in zaupa v delo lekarniškega farmacevta na primarni ravni, 
pri čemer se zaveda izrazite odgovornosti ter potrebe po 
visoki kakovosti in kredibilnosti informacij, ki jih pacienti 
dobijo v lekarni. Ravno opolnomočenje pacientov v lekarni 
jo najbolj veseli ter jo polni z veliko energije za nadaljnje 
delo.  
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SAMO MAHOVIČ, mag. farm., prejemnik 
Minařikovega priznanja 2025 
 
Samo Mahovič je študiral na Fakulteti za kemijo in tehnološko 
farmacijo na Univerzi v Trstu. Poklicno pot je začel v Obalnih 
lekarnah Koper in se preizkusil v opravljanju farmacevtske 
skrbi za obvladovanje hipertenzije. Hitro se je izkazalo, da 
se procesi v lekarništvu ne financirajo in odvijajo v pravo 
smer, zato je poskušal kot predsednik sindikata Sifarm iz-
boljšati položaj farmacevta, ki so ga kot reguliran svobodni 
poklic vklenili med ostale javne uslužbence. Kot člana sveta 
zavoda Obalnih lekarn ga je zanimalo tudi poslovodenje in 
organizacija. Kot vodja Zdravstvene točke na Zdravstveni 
zavarovalnici Triglav je spoznal delovanje in financiranje zdrav-
stvenih sistemov po EU. Leta 2012 je prevzel predsedniško 
funkcijo Primorske podružnice Slovenskega farmacevtskega 
društva in vztrajal kar štiri mandate. Pri organizaciji predavanj 
je bilo njegovo vodilo spodbuditi kolege, da bi predstavili 
svoje izkušnje in znanje iz svojih okolij. V letu 2015 je uspešno 
organiziral družabno srečanje Martinovanje na Obali, ki je 
bilo namenjeno celotnemu Društvu. Na svoji poklicni poti v 
lekarništvu si je nabral veliko izkušenj, ki jih z veseljem deli s 
kolegi v zdravstvenem timu in z bolniki. Za prihodnost far-
macije v smislu razvoja in tehnologije ga ni strah, saj je 
ogromno novega znanja in dovolj sposobnih strokovnjakov, 
ki znajo upravljati z dejavnostjo. Tako je tudi on v službi po-
skušal uvesti nove procese in storitve, kot je na primer 

projekt medmrežnih storitev z namenom, da bi avtomatizi-
rane in predvidljive storitve reševali bolj sodobno. Njegov 
pogum, da pove stvari na jasen in odločen način, nam je 
lahko vodilo, kako bo potrebno delovati v prihodnosti, da 
se bo zgodba o uspehu slovenske farmacije nadaljevala.  
 
 
prof. dr. IRENA MLINARIČ-RAŠČAN, mag. farm., 
prejemnica Minařikovega priznanja 2025  
 
Irena Mlinarič-Raščan je redna profesorica na Univerzi v Lju-
bljani, Fakulteti za farmacijo. Delovala je tudi na univerzah v 
Torontu, Tokiju, Dunaju in Bernu. Izkazuje izjemno razisko-
valno uspešnost in mednarodno odmevnost svojih rezultatov 
s področja farmakogenetike, farmakogenomike in imunolo-
gije. Bogati jo izvirna samoiniciativnost, prodornost in do-
slednost. Intenzivno in uspešno sodeluje s študenti, farma-
cevtsko stroko in industrijo, s katerimi je izpeljala številne 
skupne projekte. S Slovenskim farmacevtskim društvom je 
povezana že od vpisa na Fakulteto za farmacijo, ko je bila 
predsednica Študentske sekcije, nato predsednica Jugo-
slovanskega združenja študentov farmacije in Mednarodne 
zveze študentov farmacije IPSF ter kasneje predsednica 
Sekcije farmacevtskih znanosti. Svoje organizacijske spos-
obnosti in občutek za skupinsko delo in dosežke udejanja 
preko dela v različnih odborih in komisijah na Univerzi v Lju-
bljani, Fakulteti za farmacijo, kjer je bila dekanja in prodeka-
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nja. Je avtorica in soavtorica 85 originalnih znanstvenih član-
kov v tujih revijah s faktorjem vpliva, dveh patentov in učbe-
nikov ter povzetkov na znanstvenih konferencah. Bila je 
mentorica petnajstim uspešnim doktorjem znanosti, men-
torica več kot 50 magistrantom. Vzgoja izjemnih raziskoval-
cev je razvidna iz številnih nagrad, ki so bile podeljene njenim 
mentorirancem. Posebna odlika prof. dr. Irene Mlinarič-Raš-
čan je njena sposobnost pridobivanja in realiziranja razisko-
valnih projektov v domačih in tujih mrežah. Je pobudnica in 
vodilna osebnost pri pridobivanju načrtov za izgradnjo nove 
stavbe Fakultete za farmacijo v Ljubljani. 
 
 
IRINA TEGELJ, mag. farm., spec., prejemnica 
Minařikovega priznanja 2025  
 
Irina Tegelj se je po študiju leta 1999 zaposlila v bolnišnični 
lekarni Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana, kjer ji iz-
zivov in raznolikega dela tudi danes ne zmanjka. Delala je v 
aseptični pripravi farmacevtskih oblik za oko in nadaljevala v 
centralizirani pripravi protitumornih zdravil in individualne pa-
renteralne prehrane. Celostna oskrba bolnikov s parenteralno 
prehrano združuje tako tehnološki kot klinični in socialni vidik 
farmacije ter zahteva nenehno komunikacijo s strokovnim 
osebjem bolnišnice, zlasti z zdravniki, s katerimi Irina odlično 
sodeluje. Obiskala je kar nekaj bolnišničnih lekarn v tujini in 
znanje pridobivala tudi na kongresih in izobraževanjih doma 

in v tujini. Irina je na Kliničnem oddelku za intenzivno terapijo 
otrok spoznala kompleksnost farmakoterapije kritično bolnih 
otrok in novorojenčkov ter s svojo prisotnostjo in znanjem 
vzpostavila delovno okolje za farmacevta na oddelku. Vklju-
čena je v terapevtsko spremljanje koncentracije zdravil in pri-
pravo protokolov zdravljenja. V SFD je članica več kot 20 let. 
Je vabljena predavateljica na izobraževanjih, ki jih organizirajo 
organizacije, kot so Slovensko farmacevtsko društvo in nje-
gove sekcije, Lekarniška zbornica Slovenije, različni oddelki 
Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana in Sekcija medi-
cinskih sester in zdravstvenih tehnikov. Leta 2020 je bila po-
vabljena k sodelovanju v projektu, ki ga je financiralo Evropsko 
društvo bolnišničnih farmacevtov in katerega glavni namen 
je bila vzpostavitev baze podatkov z navodili za pripravo in 
aplikacijo protimikrobnih zdravil. Je tudi članica mednarodne 
delovne skupine Paedform za pripravo enotnega evropskega 
formularija magistralnih zdravil za otroke. Irina Tegelj znanje 
nesebično in zelo uspešno prenaša v slovensko okolje ter 
vpliva na prepoznavnost in pomen bolnišničnih in kliničnih 
farmacevtov v multidisciplinarnih zdravstvenih timih. 
 
 
MARTINA KLANJŠČEK, mag. farm., prejemnica 
Minařikovega ODLIČJA 2025 
 
V obdobju zadnjih 50 let je Martina Klanjšček ena naj -
aktivnejših članic Primorske podružnice Slovenskega far-
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macevtskega društva. Kot direktorica Goriške lekarne, 
dolgoletna mentorica, zadnjih 25 let pa kot koncesionarka 
lekarne v Tolminu si je vseskozi prizadevala za kakovost 
lekarniških storitev, ustrezno organiziranost lekarniške 
službe, izobraževanje farmacevtskega kadra in dvig 
ugleda farmacevta kot nepogrešljivega člena v izvajanju 
zdravstvenega varstva. V skrbi za zagotavljanje bolniku 
kakovostne storitve je podpirala dodatna izobraževanja 
za pridobivanje novih kompetenc, ki farmacevtom omo-
gočajo strokovno svetovanje na vseh ravneh zdravstve-
nega varstva. S pripravo različnih strokovnih predavanj v 
lokalnem okolju še danes dviguje zaupanje in ugled stroke. 
Mnogi prebivalci Posočja so izbrali njeno lekarno za svojo 
”izbrano lekarno”. Na svoji dolgoletni poklicni poti je ob 
rednih delovnih obveznosti vseskozi opravljala še veliko 
drugih odgovornih nalog, ki so ji bile zaupane s strani 

Slovenskega farmacevtskega društva, Združenja lekarn 
Slovenije, Lekarniške zbornice Slovenije kot tudi na lokalni 
ravni v Tolminu. Skrb za ohranjanje kulturne dediščine ter 
zgodovine Tolmina se odraža tudi v izdaji različnih knjižnih 
publikacij in glasila, ki ga izdaja Društvo za ohranjanje in 
razvoj Tolmina, katerega predsednica in glavna gonilna 
sila je že 10 let prav Martina. Njena odprtost do povezo-
vanja s strokovnim društvom v zamejstvu v Italiji se je po-
kazala kot koristna, saj so danes člani Slovenskega far-
macevtskega društva tudi zamejski kolegi, s katerimi kot 
predsednica Sekcije seniorjev pri SFD vzdržuje redne 
stike. Polna energije in novih načrtov je še vedno nepo-
grešljiva in dejavna tako v stroki kot v lokalnem okolju. 
Martina Klanjšček je dokazala, da je mogoče tudi v lekarni 
v manjšem kraju zasledovati visoke cilje lekarniške dejav-
nosti.
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Ko sem razmišljala o tem dogodku, sem seveda razmišljala 
o našem poklicu in o našem poslanstvu. Naš poklic je na-
menjen pripravi zdravila, njegovemu pravilnemu izboru in 
njegovi pravilni uporabi. To zahteva v prvi vrsti zelo široko 
znanje, predvsem dobro poznavanje zakonov biologije in 
kemije, anatomije in fiziologije in še posebej poznavanje 
sprememb, ki se v nekem organizmu dogajajo, ko ga na-
pade bolezen. 
Naše poslanstvo pa je pomagati človeku, bolnemu človeku 
in pri tem izkoristiti čim več znanja, ki se je skozi stoletja 
nabralo v naši stroki. Pa še to ni dovolj, potrebna je tudi 
empatija, moramo se znati približati bolniku, mu znati pri-
sluhniti in vzbuditi njegovo zaupanje. Samo na tak način 
lahko pričakujemo, da bo bolnik verjel v zdravilo, upošteval 
naša navodila in ga pravilno uporabljal. In šele tako bo 
zdravilo na poti od nastanka do bolnika doseglo svoj cilj.  
Za ta cilj se trudimo vsi v farmacevtski stroki: raziskovalci 
in znanstveniki, ki iščejo nove formule in nove farmacevtske 
oblike; profesorji, ki vzgajajo študente, ki bodo svoje življenje 
posvetili delu z zdravili; tehnologi, analitiki in drugi strokov-
njaki, ki morajo izpeljati proizvodnjo zdravil v skladu z viso-
kimi zahtevami; distributerji, ki poskrbijo, da pride zdravilo 
v lekarne, do lekarniškega farmacevta in preko njega do 
bolnika. Vsi na tej poti moramo svoje delo opraviti odlično, 
napake so lahko nepopravljive. Seveda mora tudi lekarniški 
farmacevt svoje delo opraviti odlično, za njim ni več nobe-

GOVOR PREJEMNICE MINAŘIKOVEGA ODLIČJA 2025  
NA SVEČANI PODELITVI DRUŠTVENIH PRIZNANJ 
Martina Klanjšček



nega analitika, nobenega testiranja. Pa še eno odgovornost 
ima: največkrat ljudem predstavlja edini stik s farmacevtsko 
stroko prav farmacevt v lekarni. Lahko rečemo, da je obraz 
farmacije. In če bo znal prepričati s svojo strokovnostjo in 
pravim pristopom, bo s strani uporabnika dosegel spo-
štovanje – ne le do sebe, ampak do farmacevtske stroke 
nasploh. 
Na osnovi lastnih 50-letnih izkušenj v lekarni si upam reči, 
da se uspešno pomikamo v pravo smer, kvaliteta dela v 
lekarni je v teh letih zelo, zelo napredovala. Specializacija 
posameznih nalog omogoča bolj poglobljeno znanje. V le-
karnah vedno več pozornosti namenjamo tistim, ki zdravila 
potrebujejo, vedno več dela pri pripravi zdravil pa prepuš-
čamo tistim, ki so za to posebej usposobljeni. 
V časih, ko je bil asortima zdravil neprimerno manjši, po-
nudbe prehranskih dopolnil pa praktično sploh ni bilo, smo 
v vsaki lekarni sami izdelovali poleg zelo pogosto predpi-
sanih magistralnih zdravil tudi vsa galenska zdravila. Sami 
smo izdelovali sirupe, mazilne podlage, čaje, praške, 
svečke, pilule (spomnim se, da sem morala celo ponoči v 
dežurstvu izdelati pilule, ki jih je predpisal zdravnik). 
Vsekakor smo morali skoraj več časa posvetiti izdelavi 
zdravil kot bolniku, ki je prišel ponje. Potem se je ponudba 
zdravil počasi povečevala, kar je zmanjševalo potrebo po 
magistralnih zdravilih. Trg so preplavila prehranska dopol-
nila, kar je zmanjšalo potrebo po galenskih izdelkih in v 
nekaterih lekarnah so bili organizirani specializirani oddelki, 
galenski laboratoriji, ki danes izvajajo izdelavo galenskih 
zdravil v strogih, kontroliranih pogojih. 
Tako je lekarniški farmacevt pridobil več časa, ki ga lahko 
posveti bolniku. Včasih smo rekli, da se obrača od zdravila 
k bolniku. Ne gre več zgolj za izdajo zdravil, gre za pogovor 
z bolnikom, pogovor o njegovih posebnostih, o uporabi 
prehranskih dopolnil in drugih sredstev, ki bi lahko vplivala 

na delovanje zdravila. To terja drugačno usposobljenost 
lekarniškega farmacevta in veliko dodatnega usposabljanja. 
K temu je pripomogla tudi naša Fakulteta z uvedbo pro-
grama socialne farmacije in moram reči, da so mladi far-
macevti veliko bolje kot nekoč pripravljeni na delo v lekarni. 
In ne nazadnje, po dolgih letih nam je preko Lekarniške 
zbornice uspelo doseči priznanje dveh pomembnih novih 
storitev, ki potrjujejo in povečujejo pomembnost naše vloge 
v zdravstvu. Ti dve storitvi sta: pregled uporabe zdravil, ki 
ga izvajamo že skoraj v vsaki lekarni in farmakoterapijski 
pregled, ki ga naši specialisti izvajajo kot svetovalci v zdrav-
stvenih ustanovah. 
Mislim, da lahko rečem, da smo vsi skupaj lahko ponosni 
na napredek lekarniške dejavnosti in da se mirno lahko 
primerjamo s tozadevno najbolj razvitimi državami. Močno 
pa upam, da napredujoča digitalizacija in umetna inteli-
genca nikoli ne bosta izrinili lekarniškega farmacevta – če-
prav nikoli ne bom pozabila obiska pri enem od nekdanjih 
ministrov za zdravje, ki nas je vprašal: »In kdaj mislite, da 
bom doživel, da me bodo potem, ko bom obiskal zdrav-
nika, ki mi bo predpisal zdravila, ta že čakala doma?« 
Očitno je bil mnenja, da smo farmacevti zgolj poštarji med 
zdravnikom in bolnikom, ki so mu bila predpisana zdravila. 
Ampak, NE! Verjamem, da se to ne bo zgodilo, če bomo 
lekarniški farmacevti svoje delo sprejemali kot poslanstvo, 
znali uporabiti vse svoje znanje in se znali približati bolniku, 
človeku v stiski. Samo na tak način bomo dokazovali svojo 
nepogrešljivost in potem vam zagotavljam, da boste pri 
delu v lekarni doživeli vsaj toliko lepih trenutkov, kot sem 
jih na svoji lekarniški poti doživela jaz. 
Na koncu se še enkrat zahvaljujem za visoko priznanje, ki 
ste mi ga namenili, sprejemam ga s hvaležnostjo in pono-
som – kot priznanje slovenskemu lekarniškemu farma-
cevtu.
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Spoštovani, 
čas je osrednja nit našega današnjega srečanja – kot klju-
čna komponenta ob 50. obletnici simpozija ob skupščini 
ter 75. obletnici Slovenskega farmacevtskega društva. Prva 
odličja našim članom smo podelili prav na enem izmed 
teh pomembnih srečanj 50 let nazaj. 
Albert Einstein je čas označil kot četrto dimenzijo prostor-
časovnega kontinuuma – neotipljivo, a nenehno prisotno 
in izjemno vplivno. Čas si lahko predstavljamo kot reko, v 
katero zaplujemo ob rojstvu in iz katere izstopimo ob koncu 
življenjske poti. Je edinstvena dobrina: ne moremo je ustva-
riti, niti ponoviti. Čas preprosto je. Teče ne glede na nas, 
ne oziraje se na naše želje, a vendarle nam je podarjen. 
Zato je toliko bolj pomembno, kako ga preživimo. Lahko 

smo zgolj nemi opazovalci, ki pustijo, da nas valovi časa 
premikajo sem in tja. Lahko mu kljubujemo, a kljub vsemu 
nas čas slej ko prej dohiti. In vendar imamo možnost, da 
čas izkoristimo. Da živimo dejavno, polno in za seboj pu-
stimo neizbrisen pečat. V obliki otrok, družine, prijateljev. 
V obliki dosežkov. V obliki uresničenih sanj in ambicij. 
Vsak posameznik izbira svoje prioritete. Kot društvo pa 
imamo odgovornost in čast, da prepoznamo tiste, ki so 
svojo energijo, znanje in, kar danes posebej izpostavljam, 
svoj čas, nesebično posvetili rasti stroke in razvoju društva. 
To so posamezniki, ki so s svojim delovanjem izstopali, ne 
le iz povprečja, temveč iz visokega povprečja slovenske 
farmacevtske stroke. Vsako leto se tem posameznikom 
iskreno zahvalimo. A dovolite mi nekoliko šaljivo opombo: 

GOVOR OB PODELITVI PRIZNANJ  
SLOVENSKEGA FARMACEVTSKEGA DRUŠTVA 
Marko Anderluh, predsednik Slovenskega farmacevtskega društva



žal nagrada ni finančna, prav tako vam ne moremo vrniti 
časa, ki ste ga vložili. Zaenkrat še ne obvladamo tega seg-
menta fizike. Lahko pa vaša imena izpostavimo in se vam 
zahvalimo ob tako svečani priložnosti, kot je današnja. 
Ko pomislim na letošnje prejemnike priznanj, brez dvoma 
izstopajo v najlepšem pomenu besede. Eden izmed njih 
prihaja iz meni zelo domačega primorskega okolja – zdi se 
mi, kot da sem še včeraj grel klopi Gimnazije Koper. Da je 
od tega minilo že precej let, me opozarjajo kolegi, ki pri-
pravljajo 30. obletnico mature. Z eno izmed današnjih pre-
jemnic priznanja sem delil začetke svoje kariere. Bila je 
ena prvih študentk, ki sem ji kot delovni mentor pomagal 
do diplome. Spominjam se njene predanosti, vztrajnosti in 
uspehov, a tudi kakšnega spodletelega poskusa. V labo-
ratoriju smo takrat izvajali reakcije z nitriranimi heteroaro-
mati, obarvanimi rumeno. Ko je pred koncem dneva po-
mivala steklovino, so bile njene roke popolnoma rumene. 
Ker si je z njimi popravljala zaščitna očala, je bila rumena 
tudi po obrazu. Na srečo obarvanje ni bilo trajno, spomin 
pa je ostal. Najine poti so se po diplomi razšle, a spet sre-

čale pri nedavnem zagovoru njenega doktorata in tudi da-
nes. S še eno letošnjo nagrajenko sem sodeloval v zadnjih 
letih svojega strokovnega dela. Skupaj sva sodelovala pri 
vodenju Fakultete za farmacijo Univerze v Ljubljani šest iz-
jemno intenzivnih let. To so bila najzahtevnejša leta moje 
poklicne poti. Poleg vsakodnevnih izzivov smo se spopadli 
s pandemijo covid-19 ter z nepričakovano odločitvijo Mi-
nistrstva za zdravje, ki je čez noč odvzelo fakulteti pravico 
do izvedbe strokovnih izpitov. Vse to nas ni ustavilo, prej 
nas je povezalo. 
Ob tem jubileju se zazremo tudi v preteklost podeljevanja 
nagrad: za nami je 50 let! Če to primerjamo z zakonom, je 
zlata poroka simbol izjemnega življenjskega dosežka: lju-
bezni, predanosti in spoštovanja. Tudi danes imamo pri-
ložnost za slavje – slavje odnosa med posameznikom in 
stroko, med farmacevtom in skupnostjo, med vami, na-
grajenci, in našim društvom. Naj bo ta zlata obletnica pos-
večena vam, dragi nagrajenci. Hvala vam za vaš čas, pre-
danost in neprecenljiv prispevek k delovanju farmacevtske 
stroke in Slovenskega farmacevtskega društva!
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ZAHVALA 
 

Hvala vsem sponzorjem in podpornikom  
za udeležbo na simpoziju ob 50. skupščini SFD!  
Z vašo pomočjo lahko širimo strokovno znanje,  

povezujemo posameznike in ustvarjamo skupnost.  
Veselimo se prihodnjih priložnosti za sodelovanje!  

#SFD #OstanimoPovezani
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V soboto, 10. maja 2025, je v Portorožu potekala skup-
ščina Slovenskega farmacevtskega društva (SFD). Delegati 
so se zbrali ob 9. uri zjutraj v dvorani Europa v Kongresnem 
centru Bernardin. Večina jih je bila pod vtisom petkove 
proslave ob jubileju SFD, ki je člane ganila in povezala, 
vključno s prikazanim filmom. Na predlog predsednika 
SFD, prof. dr. Marka Anderluha, so delegati najprej potrdili 
dnevni red 50. skupščine, ki ga je predlagal Izvršni odbor 
(IO) SFD na 14. seji IO SFD, ki je potekala 23. aprila 2025. 
Prisotnih je bilo 75 % napovedanih delegatov, ki so pred-
stavljali vse podružnice in sekcije. Sklepe je skupščina 
sprejemala z dvigom rok prisotnih delegatov. Najprej so 
delegati potrdili delovno predsedstvo oz. organe 50. skup-
ščine: 
• delovna predsednica: Saša Zaviršek Mikolič 
• člana: Andrea Šetina, Samo Urdih 
• zapisnikarica: Andrijana Tivadar  
• overovatelja zapisnika: Peter Demšar, Patricija Dolinar 
• verifikacijska komisija: Nastja Emeršič, Gal Belič 
Predsednik SFD Marko Anderluh je najprej predstavil po-
ročilo o delu v letu 2024, povzel je dogodke, ki jih je SFD 
organiziral v minulem letu. Pri založništvu je izpostavil Far-
macevtski vestnik in intervju z Nobelovim nagrajencem si-
rom Gregoryjem Paulom Winterjem, ki je bil objavljen v 5. 
št. Farmacevtskega vestnika 2024. Stalnica pri poročanju 
o aktivnostih društva je tudi projekt promocije zdravja Sek-
cije farmacevtov javnih lekarn, ki je v letu 2024 izdala knji-
žico na temo tarčnih zdravil, prvič pa je pripravila tudi pod-
kast. Decembra 2024 je izšla 1. številka priložnostne 
publikacije Sekcije farmacevtskih tehnikov – Libra. SFD je 
v letu 2024 organiziral 112 strokovnih dogodkov, od tega 
10 simpozijev, 78 strokovnih izpopolnjevanj po podružnicah 
in 21dogodkov sekcij. Po prvem skupnem dogodku SFD 
in Slovenskega zdravniškega društva v letu 2023 je dogo-
dek Z roko v roki uspel tudi v letu 2024. Za člane so tudi v 
letu 2024 bila na voljo e-izobraževanja preko spletne strani 
SFD. Sodelujemo na sestankih mednarodnih organizacij, 
katerih člani smo kot SFD: Evropska federacija farmacevt-
skih znanosti (EUFEPS ), Evropska federacija za farma-
cevtsko kemijo (EFMC ), Evropsko združenje bolnišničnih 
farmacevtov (EAHP), Mednarodna farmacevtska federacija 
(FIP), Evropsko društvo kliničnih farmacevtov (ESCP), Ev-
ropsko homeopatsko društvo (ECH) in Evropsko združenje 
farmacevtskih tehnikov (EAPT). V letu 2022 je bil sprejet 

sklep, da se nedokončani poslovni prostor v lasti SFD na 
Dunajski 196 finalizira in začne uporabljati za društvene 
aktivnosti. Izdelana je bila projektna dokumentacija in pri -
dobljeno gradbeno dovoljenje, v letu 2024 pa smo pristopili 
k pridobivanju ponudb za gradbeno-obrtniška dela. Po-
memben del našega delovanja so tudi družabna srečanja. 
V letu 2024 smo tako uspešno izvedli FarmaSki v januarju 
ter FarmaJesen oz. plesni večer SFD v oktobru. Člani se 
družijo tudi na ekskurzijah in izletih. 
Generalna sekretarka Andrijana Tivadar je izpostavila, da 
k delovanju društva in uspehom prispeva vsak član društva. 
Nato je predstavila finančno poročilo. Poslovanje SFD je 
bilo v letu 2024 zelo uspešno, prihodki so bili preseženi za 
3,1 % glede na plan, odhodki so bili zelo dobro planirani, 
saj so bili manjši le za 0,1 %. Društvo je pridelalo presežek 
prihodkov nad odhodki – dobra finančna osnova je po-
membna za realizacijo aktivnosti, ki nimajo drugih virov fi-
nanciranja – prosta denarna sredstva so predvidena za fi-
nalizacijo poslovnega prostora na Dunajski 196. Kar  
75,8 % prihodkov je od organiziranja strokovnih in dru-
žabnih dogodkov in prodaje strokovne literature. Ostali pri-
hodki so iz naslova nepridobitne dejavnosti, kamor štejemo 
članarino (19 % celotnih prihodkov), proračunska in ostala 
javna sredstva (prispevek Agencije za raziskovalno in ino-
vacijsko dejavnost Republike Slovenije (ARIS) za FV ter 
delež dohodnine) ter donacije pravnih oseb. Najvišja po-
stavka pri odhodkih so stroški storitev (76,7 % celokupnih 
odhodkov). Ostali stroški so stroški dela, članarine med-
narodnim organizacijam, davek, amortizacija in materialni 
stroški. Članstvo v SFD je stabilno in počasi raste.  
Vladka Češek Bizjak, predsednica nadzornega odbora (NO) 
SFD, je povedala, da so članice NO (Alenka Kovačič, Miro-
slava Abazović, Vladka Češek Bizjak) na seji 20. 3. 2025 
zelo podrobno obravnavale poročilo o delu in poslovanju 
SFD v letu 2024 ter bile sklepčne, da društvo posluje v 
skladu z načrtom in sprejetim programom dela. Uspešno 
organiziramo strokovna predavanja in druženja; pomemben 
del delovanja društva pa je tudi založništvo, saj prispeva k 
strokovnemu razvoju, informiranju članov in širše. Tudi po-
družnice in sekcije delujejo tako finančno kot strokovno 
zelo vzorno. Zato je finančno poslovanje društva stabilno, 
pozitivno in brez zaznanih nepravilnosti. Člani društva opra-
vljajo delo strokovno, zavzeto in preudarno, kar se odraža 
v kakovostnem in transparentnem delovanju društva. 

POROČILO O 50. SKUPŠČINI SFD 
Andrijana Tivadar 



Predsednik SFD, prof. dr. Marko Anderluh, je predstavil de-
lovni plan za leto 2025, generalna sekretarka SFD Andrijana 
Tivadar pa finančni načrt. Seznanila je delegate, da bo čla-
narina v letu 2026 enaka kot v letu 2025: zaposleni farma-
cevti 39 €, tehniki 27 €, seniorji 22 € in študenti 16 €. 
50. skupščina SFD je soglasno potrdila poročilo o delu 
SFD za leto 2024, poročilo o poslovanju SFD za leto 2024 
in poročilo NO za leto 2024, delovni in finančni načrt za 
leto 2025 in višino članarine v letu 2026. 
Na volilni 50. skupščini so nato delegati najprej razrešili or-
gane društva, nato pa se je predstavil kandidat za pred-
sednika v mandatu 2025–27, prof. dr. Marko Anderluh. 

Povedal je, da si želi krepiti odnose z javnostjo (strokovno 
in laično), krepiti zaupanje javnosti v zdravila, povečevati 
ugled poklica, iskati ideje za gospodarno razpolaganje z 
osnovnimi sredstvi SFD. Simpozije in druge aktivnosti si 
želi vrniti na predkoronski čas. Povabil je člane, da prispe-
vajo s svojimi idejami ter jih posredujejo na sedež društva. 
Nato je 50. skupščina SFD potrdila organe SFD za nov 
mandat. Predsednica delovnega predsedstva se je zahvalila 
dolgoletnemu predsedniku organizacijskega odbora za sim-
pozij prof. dr. Tomažu Vovku. Čestitala je tudi novemu pred-
sedniku SFD, ki se je zahvalil za izkazano zaupanje, ki ga je 
prejel z izvolitvijo za predsednika SFD.
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Pod točko razno so bili še enkrat predstavljeni prejemniki društvenih priznanj, ki jim je predsednica delovnega predsedstva 
skupščine Saša Zaviršek Mikolič še enkrat čestitala, kakor tudi vsem prejemnikom pohval.  
 

Minařikovo odličje 2025 je prejela 
MARTINA KLANJŠČEK 

 
Minařikova priznanja 2025 so prejeli 

MAJA JOŠT 
BARBARA KODER 
SAMO MAHOVIČ 

IRENA MLINARIČ-RAŠČAN 
IRINA TEGELJ 

 
Prejemniki pohval 2025: 

ALENKA GRANDOVEC 
ALEŠ KNOLL 

ANDRAŽ POČIČ 
ANDREJ KRAŠEVEC 
ANDREJA BREGAR 
ANDREJA ČUFAR 

ANDREJA TOMINC 
IZTOK DOVNIK 

JADRANKA GJERKEŠ PANCIĆ 
KATARINA PUSSER 

LEA KUZMIČ 
LJUBICA LOVIŠČEK 
MARJETKA KORPAR 

MARTINA HRAST RAMBAHER 
MATEJ DOBRAVC VERBIČ 

MATEJA MRGOLE 
MIROSLAVA ABAZOVIĆ 

MOJCA KEREC KOS 
NINA CVETKO 

PATRICIJA DOLINAR 
PETRA KOCBEK 
PIA PLANINŠEK 

SABINA KREGAR 
SABINA ZAMIDA 
SIMON MEDVED 

STANISLAV PIŠEK 
ŠPELA ZUPANČIČ 
TADEJA FURMAN 
TATJANA SUKIČ 

TIHOMIR TOMAŠIČ 
TJAŠA ŠKERL RIFELJ 

URŠKA LUČEV 
VESNA FARIČ TUŠ 
ZDENKA PETRUNA
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ORGANI SFD ZA MANDAT 2025-2027

IZVRŠNI ODBOR MANDAT: 2025-27
Predsednik SFD MARKO ANDERLUH
Celjska podružnica FRIDA NOVAK
Dolenjska podružnica IZTOK DOVNIK
Gorenjska podružnica PATRICIJA DOLINAR
Ljubljanska podružnica TINA BAJC
Mariborska podružnica ROK BEGUŠ MIHELIČ
Pomurska podružnica SAŠA ZAVIRŠEK MIKOLIČ
Posavska podružnica META BOGOVIČ
Primorska podružnica SAMO URDIH
Zasavska podružnica MAJA STARIČ
Homeopatska sekcija MARUŠA HRIBAR
Sekcija bolnišničnih farmacevtov ALJAŽ SOČAN
Sekcija farmacevtskih tehnologov ALENKA ZVONAR POBIRK
Sekcija farmacevtskih tehnikov  MONIKA VESEL
Sekcija farmacevtskih znanosti MITJA KOS
Sekcija kliničnih farmacevtov MATEJ DOBRAVC VERBIČ
Sekcija farmacevtov javnih lekarn MAŠA KORITNIK ZADRAVEC
Sekcija seniorjev MARTINA KLANJŠČEK
Sekcija študentov NASTJA EMERŠIČ
Sekcija za farmacevtsko kemijo TIHOMIR TOMAŠIČ
Regulatorna sekcija MIRELA BAJRIĆ
Sekcija za zgodovino farmacije IRENA DEBELJAK

NADZORNI ODBOR
VLADKA ČEŠEK BIZJAK 
KARMEN GROM 
ŽIGA JAKOPIN

DISCIPLINSKO SODIŠČE 

ŠPELA SAVŠEK 
TOMAŽ VOVK 
IVAN ZAJC  
DIONIZIJ PETRIČ  
JANEZ KERČ  
NADA IRGOLIČ  
MAJA VALTER

ODBOR ZA PODELJEVANJE DRUŠTVENIH PRIZNANJ 

VOJMIR URLEP 
NATAŠA ČATER 
ROMANA RAKOVEC 
FRANCI TRATAR 
LEA KNEZ 
ANDREJA ČUFAR 
SLAVICA ŠEŠEK

IZDAJATELJSKI SVET 

JANEZ MRAVLJAK 
MATEJKA CVIRN NOVAK 
HELENA PAVŠAR 
MIROSLAVA ABAZOVIĆ 
SARA KENDA 
ALJAŽ SOČAN 
SMILJANA MILOŠEV TUŠEVLJAK

ODGOVORNA UREDNICA FARMACEVTSKEGA VESTNIKA MOJCA KEREC KOS
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Spoštovan predsednik Slovenskega farmacevtskega društva 
(SFD) prof. dr. Marko Anderluh, generalna sekretarka društva 
dr. Andrijana Tivadar, ostali visoki gostje, drage farmacevtke in 
farmacevti. V veliko čast mi je, da vas lahko nagovorim ob viso-
kem jubileju SFD. 
Letos obeležujemo kar dve obletnici. Najprej 75. obletnico usta-
novitve društva, ki je bilo potrjeno na ustanovitvenem 1. občnem 
zboru, 25. februarja 1950 v Ljubljani. Prvotno je bilo imenovano 
Farmacevtsko društvo Slovenije in se šele čez dve desetletji 
preimenovalo v Slovensko farmacevtsko društvo, tako kot ga 
poznamo še danes. Društvo je v svojem začetku skrbelo za 
strokoven napredek in razvoj farmacevtske stroke, predvsem 
lekarništva, saj je bilo v povojnih časih veliko pomanjkanje kadra, 
ki bi lahko zagotovilo osnovno lekarniško dejavnost. V zapisih iz 
takratnih občnih zborov je mogoče razbrati velik poudarek in 
nujo po uvedbi študija farmacije na Univerzi v Ljubljani. Slednje 
se je uresničilo leta 1960. Sledila so prizadevanja društva po 
uveljavitvi strokovne, znanstvene in raziskovalne dejavnosti. Dru-
štvo je organiziralo številne strokovne kongrese farmacevtov 
Jugoslavije in vidnejši člani društva so postali najuglednejši pred-
stavniki farmacije v bivši državi. Prav njihove aktivnosti so omo-
gočile širitev delovanja društva tudi v mednarodno okolje. Člani 
društva so se udeleževali strokovnih, znanstvenih in raziskovalnih 
izobraževanj v tujini, njihova prepoznavnost in uspehi pa so pri-
pomogli k temu, da je bilo društvu omogočeno organiziranje 
mednarodnih srečanj. Pri skrbi društva za strokovno rast članov 
je bila pomembna tudi njegova založniška dejavnost, ki se je 
začela sočasno z ustanovitvijo društva. Leta 1950 je izšel prvi 
Farmacevtski vestnik, ki od vsega začetka prinaša znanstveno-
raziskovalne in pregledne strokovne vsebine ter hkrati tudi ak-
tualne novosti iz stroke in društvenega življenja. Krajše obdobje 
je društvo izdajalo tudi nacionalni bilten o zdravilih Farmakon. 
Pod okriljem društva so izšli številni zborniki, ki so nastali na os-
novi prispevkov predavateljev strokovnih in znanstvenih izobra-
ževanj. V 70. in 90. letih prejšnjega stoletja je društvo prevzelo 
vlogo založnika mnogih učbenikov za študente farmacije, kasneje 
pa se je preusmerilo na znanstvene monografije, priročnike, ter-
minološki slovar ter strokovno informativne knjižice. Rast SFD 
pa ne bi bila mogoča brez zunanjih partnerjev. Delodajalci članov 
društva so, predvsem bi izpostavil slovensko farmacevtsko in-
dustrijo, tuja predstavništva, veledrogerije, proizvajalce in distri-
buterje prehranskih dopolnil in medicinskih pripomočkov, skupaj 
z lekarništvom, regulatornimi, pedagoškimi in raziskovalnimi in-
štitucijami, nudili vso potrebno podporo, da je društvo raslo 

skupaj s stroko. Društvo pa ne bi bilo društvo, če ne bi organi-
ziralo tudi družabnih in kulturnih prireditev. Družabne aktivnosti 
omogočajo večjo povezanost članov društva, zato so tovrstne 
vsebine postale stalnica pri organizaciji simpozijev ter tradicio-
nalnih in nepogrešljivih dogodkov podružnic in sekcij društva. 
Večkrat pravimo, da so SFD člani društva. Število članov društva 
je od leta 1952, ko je društvo imelo 184 članov, neprestano 
raslo in danes šteje že približno 3600. Društvo je danes organi-
zirano v 9 regionalnih podružnic ter v 12 strokovnih sekcij.  
Drugi jubilej, ki ga danes obeležujemo, je 50. obletnica simpozija 
ob skupščini SFD, ki ima, poleg Farmacevtskega vestnika, naj-
daljšo tradicijo med dejavnostmi društva. Simpozij ob skupščini 
je največji letni dogodek društva in je pomemben vezni člen naj-
različnejših področij v farmaciji. Je strokovno-družabno-kulturen 
dogodek, ki se je selil po različnih lokacijah v Sloveni in obrav-
naval najaktualnejše trende v farmaciji, a hkrati prisluhnil željam 
in interesu članov. V zadnjih 25 letih je dogodek vključeval tudi 
učne delavnice, ki so bile namenjene predvsem praktičnemu 
usposabljanju članov. Več kot deset let je del programa tudi iz-
brano predavanje, s katerim obeležujmo aktivnosti najuglednejših 
članov društva, ki so pustili v stroki neizbrisen pečat. V zadnjih 
letih poskušamo v programu simpozija prikazati najvidnejše do-
sežke posameznih sekcij, informirati udeležence simpozija o 
najpomembnejših novostih na področju farmakoterapije, naj-
sodobnejših trendih razvoja farmacije ter izmenjati mednarodne 
izkušnje in poglede na razvoj lekarništva. Dogodek združuje 
med 400 in 500 udeležencev, na njem sodeluje tudi več kot 50 
razstavljavcev. Želim si, da bo tudi v bodoče simpozij ob skup-
ščini ostal največji in najpomembnejši dogodek društva, ki bo 
združeval vse člane in ostal zaščitni znak društva, po katerem 
nas pozna vsa strokovna in laična javnost. 
Dragi člani SFD, svoj nagovor bi želel skleniti z nekaj ključnimi 
sporočili. Ustanovitelji društva si v svojem delovanju verjetno 
niso znali predstavljati, kako pomembno organizacijo so usta-
novili in kako pomembno bo društvo vplivalo na razvoj farmacije 
v državi. V vseh 75 letih obstoja društva je bilo znanje oziroma 
napredek na področju farmacije rdeča nit aktivnosti, ki mu dru-
štvo sledi in velikokrat tudi soustvarja ter s tem pripomore k 
strokovni rasti slehernega člana. Društvo smo dejansko ljudje, 
člani društva, zato je pomembno, da ostanemo enotni in pove-
zani, kar bo omogočilo napredek in rast tudi v prihodnje. 
V imenu organizacijskega odbora simpozija ob skupščini SFD 
vam želim lepo nadaljevanje slavnostnega večera in praznika 
vseh članov društva.

SLAVNOSTNI GOVOR PROF. DR. TOMAŽA VOVKA  
NA JUBILEJNI SVEČANOSTI
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V idiličnem okolju Rogle se je 23. in 24. maja 2025 odvijal 
21. simpozij Sekcije farmacevtskih tehnikov Slovenskega 
farmacevtskega društva (SFD) z naslovom »Farmacevtski 
tehnik svetuje: po prehransko dopolnilo v lekarno«, ki je 
ponovno dokazal izjemno moč strokovnega povezovanja. 
Dogodek, organiziran v Hotelu Planja, je zbral številne ude-
ležence z različnih področij dela. Posledica premišljenega 
strokovnega programa in trdega dela organizacijskega od-
bora pod vodstvom predsednice sekcije Monike Vesel je 
bila polna predavalnica farmacevtskih tehnikov in tehnic 
ter rekordna udeležba razstavljavcev. Organizacijo izobra-
ževalnega dogodka za tehnike je podprlo kar 59 različnih 
podjetji s področja farmacije. Glavni sponzor je bilo podjetje 
Sanolabor z blagovno znamko SANOL LAB. 
Predanost in vizija Monike Vesel sta se znova odrazili v 
uspešnem poteku simpozija, ob tem je na občnem zboru 

sekcije v soboto, 24. maja 2025, prejela tudi podporo za 
vodenje sekcije v novem mandatnem obdobju (2025–27). 
Na dogodek so bili povabljeni gostje iz Črne gore, Hrvaške 
in Srbije, udeležila sta se ga tudi predsednik SFD in gene-
ralna sekretarka SFD.  
Letošnji simpozij je bil osredotočen na vlogo farmacevtskih 
tehnikov pri svetovanju o prehranskih dopolnilih. Sodobne 
tehnologije so dostopne vsem, a verodostojne informacije 
na področju zdravil in prehranskih dopolnil so ključne za 
varnost uporabnika. Vloga svetovalca je za farmacevtskega 
tehnika dolžnost in izziv, verodostojna informacija, podprta 
s študijami, pa vodilo.  
Na simpoziju so svoje znanje delili otorinolaringolog Peter 
Hudoklin, dr. med., Simona Vučko Mole, mag. farm., spec., 
ki je predstavila standarde kakovosti za lažjo odločitev glede 
izbire določenega prehranskega dopolnila, Marjeta Rak Na-

21. SIMPOZIJ SEKCIJE FARMACEVTSKIH TEHNIKOV SFD 
Silva Pust, Andrijana Tivadar, Monika Vesel

Predstavnici iz Črne gore, predsednica Svetlana Asanović in članica Ranka Kruščić, hrvaški članici Josipa Letinčić Malnar in Natalija Ptujec 
ter srbska člana Vladimir Purić in Perica Kostadinović, ki so se udeležili 21. simpozija Sekcije farmacevtskih tehnikov Slovenskega 
farmacevtskega društva.
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ljavi, ki udeležence zvabi na premajhno plesišče in še do-
datno utrdi občutek skupnosti. 
Pomemben mejnik za sekcijo predstavlja izid druge številke 
revije Libra, ki so jo prejeli vsi udeleženci simpozija. Verja-
memo, da ta nova priložnostna publikacija krepi strokovno 
skupnost preko poučnih in zanimivih prispevkov, ki jih teh-
niki pripravljajo za tehnike. Za tiste člane sekcije, ki se do-
godka niso mogli udeležiti, je bila revija poslana po pošti, 
na voljo pa je tudi v e-obliki na spletni strani društva. 
Farmacevtski tehniki so ponovno dokazali svojo predanost 
poslanstvu, strokovnosti in nenehnemu učenju. Z novimi 
spoznanji, močno skupnostjo in svežimi idejami udeleženci 
že nestrpno pričakujejo prihodnji simpozij, kjer bodo po-
novno združili znanje in izkušnje ter razvijali vizijo za še bolj 
kakovostno strokovno udejstvovanje. 

Moderatorji so skrbeli za odlično povezovanje programa.

Na družabnem večeru je bilo še posebej veselo, ko je predsednico 
sekcije na plesišče povabil kolega Marko Šamperl v preobleki Axla 
Rosa (Guns N’ Roses).

mestnik, mag. farm., spec., ki je predavala o novih tehno-
logijah za boljšo dostavo vitamina C, Žan Trontelj, dr. med., 
ki je celostno predstavil okužbe sečil, doc. dr. Žane Temova 
Rakuša, mag. farm., ki raziskuje kakovost izdelkov z vitamini 
na slovenskem tržišču, mag. Miroslava Abazović, mag. 
farm., spec., ki je dodatno opozorila na pasti samozdra-
vljenja ob uporabi prehranskih dopolnil, dr. Dejan Kernc, 
kineziolog, ter farmacevtska tehnica Alenka Lipovnik, ki je 
predstavila pozitivne učinke omega-3 maščobnih kislin.  
Popestritev strokovnega dela je bila odlično vodena de-
lavnica o eteričnih oljih, ki jo je vodila Andreja Kolarič, cer-
tificirana aromaterapevtka. Eterična olja so duša rastline in 
osnova za izdelavo botaničnih parfumov. Na delavnici, ki 
je požela izjemno zanimanje,  so udeleženci izdelali izbrani 
parfum. Simpozij ni bil le strokovno bogat, temveč tudi 
družabno živahen. Večerni del programa je tradicionalno 
znan po prijetnem druženju, dobri hrani in glasbeni sprem-
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Gorenjska podružnica Slovenskega farmacevtskega društva 
vas v sklopu projekta 

 

 
 

v nedeljo, 7. septembra 2025, vabi, da se jim 
pridružite na planinskem pohodu na relaciji 

 
Novo izhodišče: 

Planina Zajavornik - 
Blejska koča na Lipanci - Debela peč 

 
Prijave se odprejo 20. avgusta. Prijavnica bo objavljena  
na spletni strani Slovenskega farmacevtskega društva. 

 

 
 

V PRIMERU SLABEGA VREMENA POHOD ODPADE. 
 

sponzor dogodka: 
 

FARMAHR BI
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NAPOVEDNIK DOGODKOV

STROKOVNI DOGODKI 
 

  15. CENTRALNOEVROPSKI SIMPOZIJ FARMACEVTSKE TEHNOLOGIJE (CESPT) 
25. do 27. september 2025, Bled 

 
  SIMPOZIJ SEKCIJE FARMACEVTOV JAVNIH LEKARN – IZZIVI ZDRAVLJENJA  
Z ZDRAVILI: PREPOZNAVANJE NEŽELENIH UČINKOV 
9. oktober 2025, Ljubljana 

 
  11. ŠSSFD SIMPOZIJ – KRONIČNE NENALEZLJIVE BOLEZNI: IZZIVI DANAŠNJEGA ČASA 
11. oktober 2025, Ljubljana 

 
  17. MEDNARODNI SIMPOZIJ SEKCIJE BOLNIŠNIČNIH FARMACEVTOV PRI SFD – 
ZDRAVILA V PEDIATRIJI 
21. oktober 2025, Ljubljana 

 
  SIMPOZIJ HOMEOPATSKE SEKCIJE – INTEGRATIVNI IN HOLISTIČNI PRISTOPI  
PRI KREPITVI DUŠEVNEGA ZDRAVJA  
15. november 2025, Ljubljana 

 
 

DRUŽABNI DOGODKI 
 

  FARMAHRIBI 
7. september 2025, Debela peč 

 
  FARMAJESEN 
Martinovanje 2025, 18. oktober 2025, Goriška Brda 

 
Za več informacij in prijavo na dogodke spremljajte spletno stran www.sfd.si!
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dan slovenskih lekarn
26. september 202521.

 

 




